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Zápis z jednání Finančního výboru ZHMP konaného 26. 11. 2012  
 
 
Přítomni: dle prezenční listiny: přítomno 7 z 9 členů výboru a tajemník výboru. Při hlasování 
č. 3 přítomno 6 z 9 členů. 
 
Omluveni: Petr Šimůnek 
 
Hosté:  doc. MUDr. B. Svoboda, CSc. – primátor  hl.  m.  Prahy, členové rady HMP:               
Mgr. I. Kabický, RNDr. T. Hudeček, Ph.D., Ing. P. Richter, J. Nosek, A.Udženija,  JUDr. H. 
Chudomelová, Ing. E.Vorlíčková, R. Lohynský, Ing. V. Novotný, členové ZHMP:                         
Ing. K. Březina, L. Ledl. 
Ing. L. Dostál - TSK Praha, Ing. P. Procházka - ROPID Ing. M. Křístek - generální ředitel     
DP hl. m. Prahy, a.s., Bc. M. Češková  - DP hl. m. Prahy, a.s, Ing. J. Beránek- OMI MHMP, 
Ing. D Machová - OMI MHMP, Ing. D Frantík - RVP MHMP, Ing. P. Paneš, Ph.D. – vedoucí 
odd. PRM MHMP, zástupci sdělovacích prostředků a veřejnost. 
 
Zahájení:  14.10 hod. 
Ukončení: 16.40 hod. 
 
Výbor je usnášeníschopný. 
 
Jednání řídil: předseda FV ZHMP Jiří Vávra 
 
Úvod 
 
Předseda FV ZHMP Jiří Vávra přivítal přítomné a konstatoval, že FV ZHMP je 
usnášeníschopný. Na úvod přednesl program a vyzval přítomné k připomínkám a doplnění k 
programu jednání FV ZHMP. 
Vzhledem k tomu, že nebyly žádné připomínky, dal hlasovat o programu jednání. 
 
Hlasování č. 1: 7 pro, 0 proti, zdržel hlasování 0 – návrh byl přijat 
 
Ověřovatel zápisu nebyl stanoven. 
 
I. Schválení zápisu z minulého jednání FV ZHMP  
 
Předseda FV ZHMP Jiří Vávra přistoupil k prvnímu bodu jednání a vyzval přítomné 
k připomínkám a doplnění k zápisu z minulého jednání. 
 
Vzhledem k tomu, že byl tento bod bez připomínek, dal hlasovat o schválení zápisu 
z minulého jednání FV ZHMP. 
 
Hlasování č. 2: 7 pro, 0 proti, zdržel hlasování 0 – návrh byl přijat 
 
 
 
 
 



 

 2 

II. Návrh rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2013 
 
Předseda FV ZHMP Jiří Vávra uvedl bod, přivítal přítomné členy RHMP a předal slovo 
předkladateli návrhu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2013 doc. MUDr. B. Svobodovi, 
CSc. – primátorovi hl. m. Prahy.  
 
Ten v úvodu představil přítomným návrh rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2013. 
Zejména představil vývoj daňových příjmů hl. m. Prahy, finanční zdroje, dotační vztahy a 
také důvody pro zrušení rezervy pro MČ hl. m. Prahy. Dále se věnoval oblasti běžných 
výdajů, kde představil i nové mandatorní výdaje a provedl srovnání s rokem 2012. Dále 
nastínil vizi hledání vnitřních úspor, které návrh rozpočtu na rok 2013 obsahuje. V oblasti 
kapitálových výdajů představil přítomným strategické stavby a priority. Na závěr pak doc. 
MUDr. B. Svoboda, CSc. – primátor hl. m. Prahy zdůraznil, že v roce 2013 nebude 
zvýšena daň z nemovitosti a ani nedojde ke zdražení jízdného v městské hromadné dopravě.  
 
Předseda FV ZHMP Jiří Vávra poděkoval za úvodní slovo a otevřel diskuzi. Do diskuze se 
zapojili JUDr. P. Hulinský, Ph.D. a doc. MUDr. B. Svoboda, CSc. – primátor hl. m. 
Prahy. Na úvod byl řešen přístup současné koalice k opozici při přípravě návrhu rozpočtu. V 
další části pak byly prezentována stanoviska proti současnému návrhu rozpočtu. Konkrétně 
byly pokládány otázky k plaveckému areálu Šutka. 
Po ukončení diskuze předseda FV ZHMP Jiří Vávra přistoupil k dalšímu bodu programu a 
to k projednání kapitoly 07. 
 
Kapitola 07 - Bezpečnost 
 
Doc. MUDr. B. Svoboda, CSc. – primátor hl. m. Prahy provedl makro-pohled a představil 
východiska pro rok 2013 v kapitole 07 jejíž je správcem. Zejména zdůraznil oblast úspor pro 
rok 2013 a to mzdy, provoz a vybavení. Dále představil úspory po jednotlivých organizacích 
v kapitole 07. A na závěr přiblížil akce v oblasti kapitálových výdajů. 
 
Předseda FV ZHMP Jiří Vávra poděkoval za úvod a otevřel diskuzi. Do diskuze se 
přihlásili JUDr. P. Hulinský, Ph.D. a doc. MUDr. B. Svoboda, CSc. – primátor hl. m. 
Prahy. Tématem diskuze bylo snížení počtu strážníků (o kolik se sníží počet strážníků oproti 
stávajícímu stavu). Prezentováno bylo, že počet strážníků by se měl snížit z 2500 na 2300. 
Současně by však mělo dojít k vyšší efektivitě práce a změně poměru, tak aby bylo více 
strážníků v ulicích hl. m. Prahy. 
Po ukončení diskuze předseda FV ZHMP Jiří Vávra přistoupil k dalšímu bodu programu a 
to k projednání kapitoly 10. 
 
Kapitola 10 - Pokladní správa 
 
Doc. MUDr. B. Svoboda, CSc. – primátor hl. m. Prahy představil přítomným výdaje v 
kapitole 10. Ing. Z. Javornická zástupkyně ředitele Magistrátu pro sekci finanční a 
správy majetku doplnila, že kapitola 10 je ve standardní struktuře a projevuje se v ní pokles 
stejně jako v ostatních kapitolách. 
 
Předseda FV ZHMP Jiří Vávra poděkoval za úvod a otevřel diskuzi. Do diskuze se 
přihlásili JUDr. P. Hulinský, Ph.D. a doc. MUDr. B. Svoboda, CSc. – primátor hl. m. 
Prahy. Zástupci opozice chyběla v kapitole 10 rezerva pro MČ hl. m. Prahy. Na toto bylo 
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odpovězeno, že rezerva pro MČ hl. m Prahy jako taková neexistuje, ale že o to byl navýšen 
celoroční objem prostředků.   
Po ukončení diskuze předseda FV ZHMP Jiří Vávra přistoupil k dalšímu bodu programu a 
to k projednání kapitoly 01. 
 
Kapitola 01 - Rozvoj obce 
 
S úvodními slovy vystoupili správci kapitoly 01 Ing. P. Richter,  RNDr. T. Hudeček, Ph.D. 
a R. Lohynský. Prezentovali postupně nutnost vypořádat se, se snížením objemu ve výdajích 
a to jak běžných tak kapitálových.  
Předseda FV ZHMP Jiří Vávra poděkoval za úvod a otevřel diskuze. Protože se do diskuzí 
k jednotlivým správcům nikdo nepřihlásil, přistoupil předseda FV ZHMP Jiří Vávra k 
dalšímu bodu programu a to k projednání kapitoly 02. 
 
Kapitola 02 - Městská infrastruktura 
 
Ing. P. Richter představil na úvod jím spravované kapitálové výdaje a sdělil připravenost k 
dotazům.  
Předseda FV ZHMP Jiří Vávra otevřel diskuzi. Do diskuze se přihlásili JUDr. P. 
Hulinský, Ph.D., Ing. P. Richter,  Ing. J. Beránek  -  OMI MHMP, Ing. M. Štěpán. Byly 
probírány kapitálové výdaje a to konkrétně protipovodňová opatření a TV Lipence. V závěru 
pak byla řešena tématika připojení všech obyvatel hl. m. Prahy na kanalizaci a orientační výše 
nákladů s tím spojených. 
 
Dále představili výdaje v kapitole 02 správci R. Lohynský a JUDr. H. Chudomelová. Do 
otevřených diskuzí se nikdo nepřihlásil a proto přistoupil předseda FV ZHMP Jiří Vávra k 
dalšímu bodu programu a to k projednání kapitoly 03. 
 
Kapitola 03 - Doprava 
 
Správce kapitoly 03 - J. Nosek přiblížil na úvod běžné výdaje v jím spravované kapitole a 
připomněl, že současný navrhovaný stav je již na hranici fungování systému. Představil 
největší položku běžných výdajů a to kompenzaci DP hl. m. Prahy, a.s. 
V oblasti kapitálových výdajů se zaměřil na dofinancování tunelového komplexu Blanka a 
všech akcí s tím spojených a sdělil, že pro rok 2013 nejsou v jím spravované kapitole 
zahajovány žádné zásadní akce. 
 
Předseda FV ZHMP Jiří Vávra poděkoval za úvod a otevřel diskuzi. Do diskuze se 
přihlásili Ing. K. Březina, J. Nosek, Ing. M. Štěpán, Bc. M. Češková - DP, hl. m. Prahy, 
a.s., V. Filler -  AUTOMAT, P. Dlouhý - AUTOMAT, Ing. L. Dostál - TSK Praha. Ing. 
V. Šenarová - OS ZNB a  Ing. J. Pařízek. 
 
V první části diskuze byla zejména prezentována stanoviska opozice k návrhu rozpočtu v 
kapitole 03 - Doprava a to z úst bývalého správce kapitoly Ing. K Březiny zejména k akcím, 
které v návrhu rozpočtu na rok 2013 nejsou. Jako například výstavba metra "A", obnova 
vozového parku, Radlická radiála. Také byla zmíněna problematika směnečného programu 
DP hl. m. Prahy, a.s. Na to bylo současným správcem obhajováno a vysvětlováno, jak se hl. 
m. Praha k výše zmiňovaným akcím staví a jakým způsobem jsou financovány popř. řešeny. 
Byla diskutována také problematika nákupu tramvají a současný stav jednání s dodavatelem. 
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V druhé části diskuze vystoupili se svými příspěvky zástupci občanských sdružení a iniciativ 
a položili otázky, jak na správce kapitoly, tak na zástupce organizací participujících na 
finančních prostředcích z rozpočtu hl. m. Prahy. Byla podána doporučení a vysvětlovány 
důvody pro postoje jednotlivých zástupců.  
Po ukončení diskuze předseda FV ZHMP Jiří Vávra přistoupil k dalšímu bodu programu a 
to k projednání kapitoly 04. 
 
Kapitola 04 - Školství,mládež a samospráva 
 
S úvodním slovem vystoupila JUDr. H. Chudomelová. Ve svém slově zmínila přesun grantů 
na sport a tělovýchovu z kapitoly 06 do kapitoly 04 Dále se věnovala běžným a krátce i 
kapitálovým výdajům.  
 
Předseda FV ZHMP Jiří Vávra poděkoval za úvod a otevřel diskuzi. Do té se přihlásili Ing. 
L. Plachý, JUDr. H Chudomelová a Ing. Z. Javornická. Řešena byla problematika 
příspěvku na platy učitelům v ZŠ a MŠ, který hl. m. Praha poskytovala nad rámec svých 
povinností. 
Po ukončení diskuze předseda FV ZHMP Jiří Vávra přistoupil k dalšímu bodu programu a 
to k projednání kapitoly 05. 
 
Kapitola 05 - Zdravotnictví a sociální oblast 
 
Slova se ujal správce kapitoly 05 Mgr. I. Kabický. V úvodním slově popsal jak běžné tak 
kapitálové výdaje v kapitole 05. Na závěr se věnoval problematice grantů. 
 
Předseda FV ZHMP Jiří Vávra poděkoval za úvod a otevřel diskuzi. Do diskuze se 
přihlásili Ing. J. Pařízek a Mgr. I. Kabický. V diskuzi byla probírána akce DC Paprsek. 
Po ukončení diskuze předseda FV ZHMP Jiří Vávra přistoupil k dalšímu bodu programu a 
to k projednání kapitoly 06. 
 
Kapitola 06 - Kultura, sport a cestovní ruch 
 
Slova se ujal správce kapitoly 06 Ing. V. Novotný. Představil postupně běžné a kapitálové 
výdaje kapitoly a zdůraznil plán změny financování v kapitole z partnerství na grantový 
systém rozhodování, tedy rozhodování na základě odbornosti. 
V diskuzi, kterou otevřel  předseda FV ZHMP Jiří Vávra a do které se přihlásil Ing. M 
Štěpán a Ing. V. Novotný bylo řešeno, která hudební tělesa jsou financována z rozpočtu hl. 
m. Prahy. 
Po ukončení diskuze předseda FV ZHMP Jiří Vávra přistoupil k dalšímu bodu programu a 
to k projednání kapitoly 08. 
 
Kapitola 08 - Hospodářství 
 
Na úvod vystoupila A. Udženia, správce kapitoly 08. Představila přítomným výdaje v 
kapitole 08. V oblasti běžných výdajů zmínila výdaje na veřejné osvětlení u kterých 
nedochází po dohodě v RHMP k plošnému snižování objemu prostředků. V oblasti 
kapitálových výdajů zmínila dokončený areál Šutka.  
Do otevřené diskuze se nikdo nepřihlásil, proto předseda FV ZHMP Jiří Vávra bez odkladu 
přistoupil k projednání kapitoly 09. 
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Kapitola 09 - Vnitřní správa 
 
Za správce kapitoly 09 Ing. M. Trnku vystoupila Ing. Z. Javornická.  Krátce představila 
běžné výdaje v oblasti MHMP, limit počtu zaměstnanců a s tím spojené výdaje. V  
kapitálových výdajích zmínila společný objekt Chodovec, nebo nutnost výměny 
klimatizačního systému v budově v Charvátově ulici.   
 
Dále vystoupila Ing. E. Vorlíčková jako další správce kapitoly 09.  Přiblížila FV ZHMP 
oblast jí spravovaných běžných a kapitálových výdajů. Ve svém vystoupení zdůraznila nové 
vize a strategie v oblasti implementace informačních technologií v hl. m. Praze. 
 
Do otevřené diskuze se nikdo nepřihlásil, proto předseda FV ZHMP Jiří Vávra přistoupil k 
hlasování o usnesení:  
 
 
1. FV ZHMP doporučuje návrh rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2013 po 

projednání v ZHMP schválit v Radou HMP navrženém znění 

 
Hlasování č. 3: 5 pro, 1 proti, zdržel hlasování 0 – návrh byl přijat 

 
 
III. Různé 
 
Předseda FV ZHMP Jiří Vávra otevřel poslední bod do kterého se nikdo nepřihlásil, proto 
poděkoval všem přítomným za účast na jednání a ukončil FV ZHMP. 

 
 
 
 
 

Jiří Vávra 
 předseda FV ZHMP 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zapsal: Ing. M. Bernášek - ROZ MHMP 
Odsouhlasila: Ing. Z. Javornická - ROZ MHMP 
 
Ověřil:  




